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1. Maakonna tugiisiku projekti tutvustus

Malle Kodu: Tegemist on sotsiaalteenuste arendamisega maakonna tasemel. Tugiisiku teenuse 
arendamise projekt sai alguse 2015. a oktoobris, novembris, kui Kadri Kangro alustas 
omavalitsuste sotsiaalteenuste vajaduste kaardistamist tuginedes läbiviidud intervjuudele. Peale 
kokkuvõtete tegemist on toimunud 3 seminari, kuhu on kaasatud omavalitsuste juhid, 
sotsiaaltöötajad, MTÜ-de esindajad. 

Merike Prätz: 2015. aastal Võru maakonnas läbiviidud sotsiaalteenuste vajaduste kaardistamise 
olukord on olemas andmekandjal. Tegemist on Sotsiaalministeeriumi esimese sotsiaalteenuste 
taotlusvooruga. 

Malle Kodu: Seminaridel jäi kõlama kolm teenuseliiki, mida on tarvis arendada:
sotsiaaltransport, tugiisik, asendushooldus - päevahooldus, intervallhooldus.
Sotsiaaltranspordi puhul on kõige raskem maakonnal leida ühtne punkt, kus hakkab toimuma 
autode haldamine, kuna maakonna piirides on vahemaad väga erinevad.

Merike Prätz: Sotsiaaltranspordi osas püütakse leida vabariiklik rakendus.

Malle Kodu: Päevahoolduse ja intervallhoolduse arendamisel jääb takistuseks ruumide puudus. 
Alguses planeeriti see viia Lusti lasteaia teise tiiba, aga ruumide kohandamine on 
ressursimahukas ja projektist selleks vahendeid ei eraldata.  
Teine variant oli perearstide ruumid, aga me ei saa neid ruume kätte selle aja jooksul, mil toimub
rahastamine ja projekti elluviimine. 



Tugiisiku arendus toimub maakonna üleselt, koostöös Lõuna-Eesti Erihooldusteenuste Keskuse, 
VOL-i ja omavalitsustega. Antsla vald peaks läbi projekti saama ühe tugiisiku, kelle ülesandeks 
on erivajadustega inimeste ja omastehooldajate tööle aitamine. 
Projekti toetus on 375 000 eurot, I aastal toetatakse projekti 85% ulatuses abikõlblikest kuludest, 
omaosalus 15%, II aasta esimesel poolaastal toetatakse projekti 75% ulatuses, omaosalus 25% ja 
II aasta teisel poolaastal toetatakse projekti 65% ulatuses, omaosalus 35%.

Merike Prätz: Kogu rahastus hakkab käima läbi Võrumaa Omavalitsuste Liidu (eelarve, 
toetustaotlused). Projekti hakkab ellu viima Lõuna-Eesti Erihooldusteenuste Keskus. 
Projekti raames on neil võimalik juurde võtta projektijuht, kes hakkab koos tugiisikutega 
tegutsema. Tugiisik ei tule tööle valla alluvusse, vaid hakkab meile teenust osutama. 
Omaosaluse summa jääb alla 7000 euro kahe aasta peale, mis on rahalises mõttes kasulik.

Üllar Salumets: Kuidas minna edasi kahe aasta pärast, kui toetused ära kaovad?
Merike Prätz: Kujuneb välja reaalne vajadus ja omavalitsus peabki jätkama teenuse osutamist.
Projekti eesmärk on, et saaksime rohkem inimesi tööle, nii hooldatavaid, kui oma 
perekonnaliikmeid hooldavad isikud. 

Malle Kodu: Projekt käivitub, tugiisik hakkab tööle, aprillis 2017. a. Projekt käivitub koostöös 
Töötukassaga.

Merike Prätz: Projekt esitatakse 31.10.2016. a. Volikogu poolt antud otsusega garanteeritakse 
osalemine projektis.  

Komisjoni liikmed hääletasid ühehäälselt projektis osalemise poolt. Komisjoni liikmete 
ettepanek volikogu liikmetele oli, toetada projektis osalemist. 

2. Kokkuvõte sotsiaalteenuste nõudluse ja pakkumise kohta Antsla vallas

Ettekandega esines sotsiaaltöötaja Malle Kodu ja tutvustas oma ülikooli lõputööd teemal 
„Sotsiaalteenuste vajadus ja osutamine Antsla vallas”. Materjal antud protokolli lisana.

Malle Kodu: Teema valik sai tehtud 2015. aastal. Sotsiaalteenuste vajadus ja pakkumine on 
pidevas muutumises. Teenused on sõltuvuses ühiskonnast. Sotsiaalne vaesus ja tõrjutus on 
suured kuluartiklid ja nendega toimetamine on ressursirikas ja aega nõudev.
Uue seaduse kohaselt ei taotle inimesed enam töövõimetust, vaid töövõimet, mida hakkab 
hindama Töötukassa.
Merike Prätz: Suurem osa nendest inimestest ei ole suutelised töötama täisajaga, oma tervisest 
tulenevate probleemide tõttu.

Malle Kodu rääkis erinevatest teenuse liikidest, mida Antsla vallas pakutakse. 
 
Malle Kodu: Eri piirkondades on erinevad mured nt Tsooru inimesed ei saa Antslasse perearsti 
juurde, Kobela inimesed ei saa Võrru arsti juurde, samuti sooviksid nad aiamaid harida, aga 
nendel puuduvad selleks masinad. Inimesed ei ole teadlikud ei erinevatest toetustest ega teenuse 
liikidest. Toodi Rõuge valla näide, kus vald aitab eakaid transpordiga erinevatesse kohtadesse, 
meil see võimalus puudub.

Malle Kodu andis ülevaate erinevatest teenuse liikidest.

Esitlus lisatud.



Merike Prätz: 2017. aasta eelarves vahendid sotsiaaltoetusteks kindlasti suurenevad, kuna 
vajadused suurenevad, aga raha suunamine eelarvesse peab olema põhjendatud.
Vald ei saa võtta üle perekonna rolli ja perekonna kohustusi, samas ei saa jätta abivajajat ilma abi
ja toetuseta. Reaalne olukord tuleb välja selgitada. 

Üllar Salumets: Peame hakkama rohkem tegelema inimestele selgitustöö tegemisega.

Jüri Kiidron: Kooli tuli sügava puudega isik, kes vajab tugiisikut.
Merike: Kool esitab vallale avalduse.

Malle Kodu: Suur osa sotsiaaleelarvest kulub hooldusega seotud vajaduste ja kulude katmiseks.
 
Toimus arutelu.

Leiti, et lausdoteerimine hooldekodu kohamaksu osalisel katmisel (40 eurot kuus) tuleks 
lõpetada ja toetuse eraldamisel tuleks lähtuda perekonna reaalsest vajadusest.  Kodused eakad ei 
saa seda raha, teda peavad hooldama lähedased, kes ei saa selle tõttu isegi tööle minna. 
Sotsiaaleelarve raha oleks vaja sotsiaalmaja ehitamiseks. 

Teema arutelu tuleb jätkata.

11.30 lahkus Jüri Kiidron.

3. Sotsiaalteenuste osutamise korra tutvustus

Ettekandega esines sotsiaaltöö peaspetsialist Vilve Lepik.
Riigikogu täiendas Sotsiaalhoolekande seadust, muudatused jõustusid 1. jaanuarist 2016. a. 
Sellest tulenevalt tuleb ka meil vastu võtta oma „Sotsiaalteenuste osutamise kord”, milliseid 
teenuseid hakkame osutama, milliseid teenuseid ostame sisse. 
Määruse eelnõu alles valmimisjärgus.

Vilve Lepik nimetas teenuse liigid, mida hakatakse osutama:
- koduteenus;
- väljaspool kodu osutatav üldhooldusteenus (hooldekodu);
- tugiisiku teenus;
- täisealise isiku hooldus;
- isikliku abistaja teenus;
- varjupaigateenus;
- turvakoduteenus;
- sotsiaaltransporditeenus;
- eluruumi tagamine;
- võlanõustamise teenus;
- vältimatu sotsiaalabi;
- muud vajaduspõhised sotsiaalteenused.

Teenuste osutamise korra kinnitab volikogu.

Järgmisel koosolekul arutame lõplikku eelnõud samuti hooldamisega seotud toetusi. 

Informatsioon võeti teadmiseks.



4. Informatsioon
4.1 Lastekaitsetöötaja tööle võtmisest

Merike Prätz: 18. oktoobri 2016. a volikokku läheb määruse eelnõu „Antsla Vallavalitsuse 
teenistuskohtade koosseisu kehtestamine“ muutmine, mille kohaselt on alates 1. novembrist 
2016. a struktuuris lastekaitsetöötaja ametikoht. Ametikoha täitmiseks tuleb korraldada konkurss.
Komisjoni liikmed toetasid lastekaitsetöötaja tööle võtmist, sellise ettepaneku olid komisjoni 
liikmed vallavalitsusele teinud juba ammu. 

4.2 Väljasõidu korraldamine.
Räägiti väljasõidu plaanidest teise omavalitsusse, kus on sotsiaalteenused välja arendatud ja kord
põhjalikult välja töötatud. Võimalikud variandid, kuhu väljasõitu korraldada olid Türi või Räpina
vald. Toimus arutelu.
Otsustati, et väljasõit tehakse Räpinasse.

4.3 Erihooldekodu rajamise informatsioon
Merike Prätz: Projekt on esitatud. Ministeerium aktsepteeris 2x30 kohalise erihooldekodu 
rajamist. Projekti järgi on erihooldekodus 2-kohalised toad, ministeerium oli soovinud näha 1-
kohalisi tubasid, mis tähendab ehitise olulist kallinemist. Hetkel lõplik vastus puudub.
Erihooldekodu peaks valmima 2018. aasa lõpuks.

4.4. Perearstikeskuse projektist
Merike Prätz: Perearstikeskus on investeeringute kavas. 17. oktoobril tulevad ministeeriumi 
esindajad tutvuma olukorraga. Esimesel võimalusel algatame detailplaneeringu. Põhitaotlus tuleb
esitada 8. märtsiks 2017. a, millele vastatakse 45 tööpäeva jooksul. Alles siis selgub lõplikult kas
me raha saame. Kui raha saame, siis 2018. aasta lõpuks peaksid majad valmis olema. 

4.5 Koolivorm
Maie Keel: Koolivormi uus tellimus on antud. 
Lapsed käivad koolivormiga, kasutatakse jakke, veste ja pihikseelikuid. Esimesel koolipäeval 
olid 1. klassi õpilased koolivormis, mis oli ilus vaadata.

4.6 Haldusreform
Merike Prätz: Urvaste Vallavolikogu on vastu võtnud otsuse, jätkata ühinemisläbirääkimisi 
Antsla vallaga, mitte Otepää vallaga. 
Neljapäeval 13. oktoobril toimub Antsla ja Urvaste valla juhtivkomisjonide koosololek, kus 
täpsustatakse ühinemislepingu projekti teksti ja pannakse paika ajakava.
Eesmärk on, et veel oktoobrikuu jooksul jõuab ühinemislepingu projekt mõlemasse volikokku, 
kui volikogu on ühinemislepingu heaks kiitnud, läheb leping kolmeks nädalaks avalikustamisele,
selle aja jooksul saavad vallakodanikud teha ettepanekuid projekti osas, ettepanekud arutatakse 
läbi juhtivkomisjonide poolt, vajadusel ka teemavaldkonna komisjonide poolt, järgneb 
rahvahääletus 9.-11. detsembril.
Oktoobrikuu valla lehes kirjutatakse haldusreformist täpsemalt. 

Üllar Salumets Helle Savi
komisjoni esimees protokollija




